

[Texte]

EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

Wednesday, May 29, 1991

• 1716

The Clerk of the Committee: I see we have a quorum. The first item of business for the committee is to elect a chairman.

Mr. Porter (Medicine Hat): I move that Mr. Harry Brightwell's name be placed in nomination for the position of chairman of the Standing Committee on Agriculture.

Mr. Larrivée (Joliette): I second the motion.

Motion agreed to

The Clerk: I declare Mr. Brightwell duly elected chairman of this committee and invite him to take the chair.

Mr. Clark (Brandon—Souris): May you do as well in the next election, Mr. Chairman.

The Chairman: Am I guaranteed this position until the next election? Are you suggesting that, Mr. Clark? We do this again on September 1; I do not know whether you all realize that.

Thank you. I think the best thing I can do to get your confidence is to get the rest of this meeting over.

An hon. member: Hear, hear!

The Chairman: Okay. Having said that, we will move on then to the next item of business.

You will know that the new rules of the committee call for the election of two vice-chairmen, one of whom must be from the opposition party. I am now open for nominations for the position of vice-chairmen of this committee.

Mr. Monteith (Elgin—Norfolk): I move that Mr. Larrivée be vice-chairman of this committee.

Mr. McGuire (Egmont): I move that Mr. Foster be nominated as vice-chairman of this committee.

Mr. Harvard (Winnipeg St. James): I second the motion.

Mr. Clark: May I ask a question of procedure, Mr. Chairman?

The Chairman: Yes.

Mr. Clark: I am asking whether these two have been nominated against each other—I think they have not. But would it not be better to treat one and then the other in order to avoid that confusion.

The Chairman: I suppose that is true. On the other hand, unless we have three nominations it seems to be absolutely wasted effort to consider them separately. I am going to guess that we are at the end of the nominations.

Mr. Monteith: Is one not a first vice-chairman and the other a second vice-chairman?

The Chairman: Apparently not, Mr. Monteith. I asked the clerk on that.

[Traduction]

TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

Le mercredi 29 mai 1991

La greffière du Comité: Nous avons quorum. Le premier point à l'ordre du jour est l'élection du président.

M. Porter (Medicine Hat): Je propose que M. Harry Brightwell soit nommé au poste de président du Comité permanent de l'agriculture.

M. Larrivée (Joliette): J'appuie la motion.

La motion est adoptée

La greffière: Je déclare M. Brightwell élu président du comité et je l'invite à prendre le fauteuil.

M. Clark (Brandon—Souris): Je vous souhaite d'aussi bons résultats à la prochaine élection, monsieur le président.

Le président: Me garantit-on ce poste jusqu'à la prochaine élection? Est-ce ce que vous proposez, monsieur Clark? Nous devons tout recommencer le 1^{er} septembre; je ne sais pas si vous en êtes tous conscients.

Merci. Ce que je peux faire de mieux pour me gagner votre confiance, c'est de mener à bonne fin cette réunion.

Une voix: Bravo, bravo!

Le président: D'accord. Cela étant dit, nous passons au prochain point à l'ordre du jour.

Vous savez sans doute que les nouvelles règles du comité prévoient l'élection de deux vice-présidents, dont l'un doit être député de l'Opposition. Je suis maintenant prêt à recevoir les nominations aux postes de vice-présidents du comité.

M. Monteith (Elgin—Norfolk): Je propose que M. Larrivée soit vice-président de ce comité.

M. McGuire (Egmont): Je propose que M. Foster soit nommé vice-président de ce comité.

M. Harvard (Winnipeg St. James): J'appuie la motion.

M. Clark: Puis-je poser une question de procédure, monsieur le président?

Le président: Oui.

M. Clark: Je me demande si les deux nominations sont pour le même poste; je ne le crois pas. Il serait peut-être préférable de voter sur chaque motion tour à tour, afin d'éviter la confusion.

Le président: J'imagine que c'est vrai. Par contre, à moins qu'il n'y ait trois mises en candidature, il me semble inutile de voter sur les deux motions séparément. Je vais conclure qu'il n'y a pas d'autres mises en candidature.

M. Monteith: N'y a-t-il pas un premier vice-président et un deuxième vice-président?

Le président: Il semblerait que non, M. Monteith. J'ai posé la question à la greffière.